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Radim Vaculík

U policie končí vysocí důstojníci. I nedobrovolně
novinky.cz/clanek/domaci-u-policie-konci-vysoci-dustojnici-i-nedobrovolne-40451438

První známou tváří, která skončila u policie, je dlouholetý vedoucí
odboru pátrání na policejním prezidiu Jan Rybár. Pod jeho úřad spadali
tzv. lovci lebek, tedy specialisté, kteří pátrají po zločincích skrývajících
se v zahraničí.

„Svou funkci jsem musel opustit nedobrovolně,“ uvedl v pondělí na
dotaz Práva Rybár, který přitom odešel od sboru v tichosti už
k 31. červenci, poté co musel opustit své místo. Dosud se o jeho konci
v uniformě nevědělo.

„Byl jsem donucen“

Vše podle něj začalo po příchodu nového ředitele Úřadu služby
kriminální policie a vyšetřování Vladimíra Lukáška někdy loni
v listopadu. „Řekl, že s námi jako s vedoucími odborů chce provést
vyhodnocení naší dosavadní činnosti,“ uvedl pro Právo Rybár.

Dva vězně ze Všehrd obvinili z pokusu o vraždu dozorce, jeden z nich je
mladistvý

„Na komisi, kde seděl ředitel a jeho dva náměstci, mi bylo řečeno, že si
váží mojí práce, ale byli by rádi, abych respektoval jejich plán vytvořit si
nový tým, že jim do toho týmu nezapadám, a chtěli, abych toto
rozhodnutí respektoval a našel si jiné místo,“ dodal Rybár.
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Nechtěně opustit funkci po osmi letech měl k 1. červnu, a protože
žádnou jinou nabídku od vedení prezidia podle svých slov nedostal,
koncem května si podal žádost o odchod od sboru. V řadách policistů,
kde to dotáhl až na hodnost plukovníka, skončil Rybár po takřka třiceti
letech.

„Nechtěl jsem odejít. Byl jsem tam spokojen, náš odbor byl stabilní
a fungoval dobře, což dokladuje udělená medaile policejního
prezidenta III. stupně za dlouhodobé a zvlášť příkladné úsilí
vynaložené k budování a prosazování dobrého jména Policie ČR a její
vzornou reprezentaci. Takže za špatnou práci to nebylo,“ dodal Rybár,
kterému medaili předali až v den odchodu od policie.

Jeho místo v čele odboru získal od ředitele Lukáška policista David
Janda, který předtím působil jako styčný důstojník české policie
v Rumunsku. Nechvalně se proslavil v roce 2011, kdy se spolu
s podřízenými z tehdejšího protiextremistického odboru opili v letištním
kasinu a uráželi personál. Za to byl později kázeňsky potrestán.

Už příští týden opustí policejní řady také další zkušený manažer šéf
odboru obecné kriminality Úřadu služby kriminální policie a vyšetřování
Miroslav Adamčík. Ani on to ale původně neměl v plánu.

Vnitro chce změnit sběr podpisů pro prezidentské kandidáty

„Mohu potvrdit, že odcházím od policie a že odcházím nedobrovolně.
Byl jsem k odchodu donucen, ale více se k tomu nyní nechci
vyjadřovat,“ uvedl v pondělí. Stejně jako u Rybára mu bylo podle jeho
slov řečeno, že by měl opustit svou funkci buďto po dobrém, nebo to
prý bude po zlém. Proto k 30. listopadu skončí po takřka deseti letech
ve funkci vedoucího odboru a uniformu svleče po více než 32 letech.
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Ve stejný den jako on odejde od policie rovněž po více než 32 letech
také bývalý ředitel policejního Útvaru pro ochranu prezidenta ČR Martin
Baláž. „Mohu to potvrdit. Rozhodl jsem se odejít od policie
k 30. listopadu. Víc bych se k tomu nerad vyjadřoval,“ uvedl v pondělí
Baláž s tím, že jde čistě o jeho rozhodnutí.

Baláž šéfoval prezidentské ochrance, když byl hlavou státu Miloš
Zeman, ale po nástupu Petra Pavla se s ním dál nepočítalo. Proto si
podal žádost do civilu, ale po jednání s policejním prezidentem
Martinem Vondráškem ji vzal zpět a přijal v dubnu místo ředitele nově
zřízeného policejního vzdělávacího zařízení Kutná Hora. Po sedmi
měsících ale i tam a nakonec také u policie končí.

Dříve vedl speciální tým Tempus, který vyšetřuje letité nevyřešené
případy včetně starých vražd. Baláž se rovněž dostal do povědomí
veřejnosti jako kriminalista, který se velkou měrou podílel na odhalení
pachatelů v kauze Metyl a v případu týkajícím se lihové mafie kolem
bratří Březinů.

Po osmadvaceti letech u policie pak 31. prosince odejde i šéfka
Ředitelství pro mezinárodní policejní spolupráci Šárka Havránková. Ta
byla v minulosti také viceprezidentkou Interpolu. Společně s ní svlékne
na konci roku po šestadvaceti letech uniformu i Kateřina Rendlová,
která dříve působila jako mluvčí policejního prezidenta Jana Švejdara
nebo hovořila za cizineckou policii.

Redakce požádala o komentář Vondráška, který měl ale v pondělí
dovolenou, k situaci se proto za něj vyjádřil mluvčí Jozef Bocán.

„Obecně mohu říct, že odchod každého zkušeného kolegy, který ve
služebním poměru u policie strávil nemalou část svého života, je pro
nás ztrátou. Žádost o ukončení služebního poměru je však zpravidla
osobním rozhodnutím, které příslušným služebním funkcionářům
nezbývá než respektovat,“ sdělil.



4/4

Za vraždu karlovarského vyhazovače z roku 2011 dostal jeho známý 17 let
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